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За четверть века с момента установления дипломатических отношений между Республикой 

Беларусь и Китайской Народной Республикой две страны продемонстрировали подлинное 

уважение друг к другу, достигли высокой степени сотрудничества во всех областях общественной 

жизни, в том числе культуре. В статье аргументируется актуальность и продуктивность 

взаимообмена в области науки, культуры, образования, подчеркивается значение создания 

договорно-правовой базы, рассматриваются конкретные шаги взаимодействия. Среди факторов, 

определяющих уровень взаимоотношений – стратегическое партнерство двух стран, 

географическое и геополитическое положение, высокий уровень научно-технического потенциала 

Беларуси. В работе делается акцент на подготовке вузами Беларуси кадров, в том числе научных, 

для КНР, раскрывается тенденция постоянного увеличения  количества китайской молодежи, 

обучающейся в вузах культуры и искусства. Подчеркивается важность региональных связей, 

налаживания побратимских отношений между отдельными городами и районами Беларуси и 

Китая. 
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Since the establishment of diplomatic relations between Belarus and China, quarter of a century ago, 

the two countries have demonstrated genuine respect for each other; have reached a high degree of 

cooperation in all fields of social life, including culture. An important element in this cooperation is the 

exchange between scientific, creative, artistic groups. The article argues the relevance and efficiency of 

the interchange in the field of science, culture, education, emphasizes the importance of the creation of 

the legal framework, addressing specific cooperation steps. Among the factors that determine the level of 

cooperation is strategic partnership between the two countries, the geographical and geopolitical situation, 

and the high level of scientific and technological potential of Belarus. The article focuses on the training 

of personnel at Belarus universities, including the research one, for China, a tendency of constant increase 

in the number of Chinese youth studying in higher schools of culture and art, is revealed. The importance 

of regional cooperation, the establishment of sister city relations between the cities and districts of 

Belarus and China is stressed. 
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